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(Alm. del).

Thor Möger Pedersen

/Susanne Reinholdt Andersen
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Side 2

Spørgsmål: Hvad er der sket siden stigningen i vinafgiften pr. 1. oktober 2011, siden for-
holdet mellem vin- og ølafgiften skal justeres?

Svar:

Afgiftsstigningerne skal foretages inden for EU-reglerne, der betyder, at der ikke må dis-
krimineres mod import. Det vil sige, at et ølproducerende land som Danmark ikke afgifts-
mæssigt må diskriminere vin. Der er dog ingen fast grænse for, hvor stor afgiftsforskellen 
skal være, før der er tale om diskriminering.

Irland – som også er et ølproducerende land - har i de senere år udvidet afgiftsspændet mel-
lem øl og vin uden at komme i strid med EU-retten. Det vurderes på den baggrund muligt 
at hæve den danske ølafgift med 25 pct. og vinafgiften med op til 55 pct. for dermed at øge 
disse afgifters samlede bidrag til finansieringen af de 5 mia. kr. i øgede skatter og afgifter i 
2012 og 2013.  


